

朝陽科技大學 093學年度第2學期教學大綱
The first aid for early childhood emergencies 嬰幼兒急救

當期課號	1786	Course Number	1786
授課教師	高麗鈞	Instructor	KAO,LI CHUNG
中文課名	嬰幼兒急救	Course Name	The first aid for early childhood emergencies
開課單位	幼兒保育系(四日)二A	Department	
修習別	選修	Required/Elective	Elective
學分數	2	Credits	2
課程目標	本課程的目標包括： 1.介紹急救定義、目的、任務、原則、條件、應用正確技術的必要性。 2.瞭解急症照護相關理論基礎及正確技術的應用。 3.急救技術實習（姿勢的安置、CPR、創傷、包紮、休克、普通急症、中毒、灼傷、骨骼關節肌肉的損傷、傷患的運送）。	Objectives	The objectives of the course are: 1. To introduce definitions, purposes, missions, principles, conditions, and necessity of accurate techniques of first aid. 2. To know fundamental theories and accurate techniques to care for children with acute diseases. 3. To practice first aid techniques, including placement and position of the body, CPR, care for physical trauma, shock, common acute diseases, poisoned, burned, bone and muscle damages, bandage, and transportation of patients.
教材	自編講義/lecture for self arrangement	Teaching Materials	
成績評量方式	1、上課參與、分組討論暨技術實習（40%）請分6組 2、期末考（60%）	Grading	Class participation & attendance & technics practice 40%; Final(Methods and Technics) 60%
教師網頁	-		
教學內容	1、介紹急救定義、目的、任務、原則、條件、應用正確技術的必要性。 2、瞭解急症照護相關理論基礎及正確技術的應用。 3、急救技術實習（姿勢的安置、CPR、創傷、包紮、休克、普通急症、中毒、灼傷、骨骼關節肌肉的損傷、傷患的運送）	Syllabus	1.Introduce students to the theory associated with first aid for early childhood 2.Introduce students to realize the related theory and apply of corrected skills. 3.Practice of methods and technics for first aid.

尊重智慧財產權，請勿非法影印。